

Hovedbestyrelsesreferat

5. december 2025

HB-referat nr. 10/2025

Ordinært hovedbestyrelsesmøde mandag den 10. november 2025, kl. 12.30 – 16.00, på Teams

Dagsorden:

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Regnskab – kvartalsrapportering
4. Arbejds miljøudvalget i forbundet
5. OK26
6. Overflytning af medarbejdere fra Udviklings- og Forenklingsstyrelsen til Statens It
7. Regeringens arbejdsprogram
8. Nyt fra TR-fora, kredse og udvalg m.v.
9. Nyt fra sekretariatet
10. Eventuelt

Deltagere:

Jørn Rise	Forbundsformand
Allan Christensen	Næstformand
Bjarne H. Madsen	Chefkredsen
Stine Palmelund	DTS Valggruppe I
Torben Baun Madsen	DTS Valggruppe II
Kim Andersen	DTS Valggruppe III
Ulla Kær Andersen	DTS Valggruppe IV
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Kim Jensen	DTS Kreds II (Syd)
Henrik Møller	DTS Kreds III (Øst)
Marianne Nielsen	Seniorkredsen
Kim Clausen	TAT-Kredsen
Ole Pedersen	Chefrådgiver, redaktør
Merete Keller Berdiin	Advokat, chefkonsulent
Hans Holmer	Chefkonsulent
Anita Illum	Chefkonsulent
Gitte Anholm	Faglig sagsbehandler

1. Velkomst

Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

2. Godkendelse af referater

Hovedbestyrelsen godkendte referat af hovedbestyrelsesmødet den 20. oktober 2025. Referatet underskrives ved førstkommende fysiske hovedbestyrelsesmøde.

3. Regnskabet – kvartalsrapportering

Allan Christensen gennemgik kvartalsregnskabet pr. 30. september 2025 med hovedvægt på de punkter, hvor der i særlig grad er afvigelser i forhold til det budgetterede.

Hovedbestyrelsen drøftede de forskellige poster – herunder også om en del af investeringerne i værdipapirer skal realiseres med henblik på at realisere en kursgevinst.

Jørn Rise orienterede om, at der har været en dialog med den statsautoriserede revisor omkring fakturering af ydelser i forbindelse med årsafslutningen og udarbejdelse af årsregnskabet for 2024, og at der på den baggrund er aftalt en rabat.

Allan Christensen orienterede om arbejdsgrupper nedsat i sekretariatet omkring medlemshvervning til de forskellige medlemskategorier som et led i arbejdet med at skabe balance på den ordinære drift. Der vil løbende ske involvering af hovedbestyrelsen og komme oplæg til beslutning på hovedbestyrelsesmøderne.

Jørn Rise orienterede om, at tinglysningen af salget af Løkken til Intereseforeningen nu er på plads, og forbundet imødeser derfor, at den aftalte salgssum overføres af Intereseforeningen.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse omkring forbundets økonomi og mulige initiativer til skabe balance på den ordinære drift samt at sikre den tilstrækkelige likviditet uden træk på kassekrediten.

4. Arbejds miljøudvalget i forbundet

Allan Christensen orienterede om det ajourførte kommissorium for forbundets Arbejds miljøudvalg, som udvalget har udarbejdet.

Der har i den forbindelse været drøftet, om TAT-Kredsen også skulle indskrives i kommissoriet, men i første omgang foreslås det, at TAT-

Kredsen opfordres til at overveje, om de ønsker at deltage i udvalget eller behandle arbejdsmiljøspørgsmål i eget regi.

Hovedbestyrelsen drøftede kommissoriet og kunne med få redaktionelle justeringer tilslutte sig Arbejdsmiljøudvalgets forslag.

Hovedbestyrelsen besluttede at godkende ny kommissorium for forbundets Arbejdsmiljøudvalg.

5. OK26

Jørn Rise orienterede om, at forbundets centralorganisation CO10 på repræsentantskabsmødet den 3. november 2025 har udtaget kravene til aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2026.

Kravene er herefter i første omgang koordineret med kravene fra Lærernes Centralorganisation, og skal efterfølgende koordineres med kravene fra de øvrige centralorganisationer i Centralorganisationernes FællesUdvalg (CFU), inden de udveksles med Finansministeriet i midten af december.

Indtil da er kravene underlagt fortrolighed – men Dansk Told & Skatteforbund har ved behandlingen af kravene i CO10 især fokuseret på generelle lønstigninger samt understøttelse af tjenestemandspensionisternes krav om forbedring af tjenestemandspensionen.

Ole Pedersen orienterede om, at forbundet igen har meldt sig til at være en del af en lånemodel gennem Lån & Spar, hvis det ender med konflikt på statens område. Deltagelse koster et gebyr på 25.000 kr., som også betales, selvom der ikke kommer konflikt, men det skal ses som en forsikring, så forbundet er i stand til at støtte medlemmer, der måtte blive konfliktramt i forbindelse med OK26.

Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af krav og forventninger til OK26.

6. Overflytning af medarbejdere fra Udviklings- og Forenklingsstyrelsen til Statens It

Jørn Rise orienterede om status på overflytning af medarbejdere fra Udviklings- og Forenklingsstyrelsen til Statens It pr. 1. januar 2026, hvor opgaver med bl.a. it-support flyttes til Statens It – herunder et antal medlemmer af Dansk Told & Skatteforbund.

Forbundet er i tæt kontakt med de berørte medlemmer – og er i dialog med Statens It om vilkårene for overgangen og de fremtidige ansættelsesforhold.

Hovedbestyrelsen havde en drøftelse af overflytningen med særlig fokus på de medlemmer af forbundet, der skal flytte arbejdsplads.

7. Regeringens arbejdsprogram

Jørn Rise orienterede om status på regeringens arbejdsprogram, hvor der på Skatteministeriets område fortsat mangler mere konkrete udmeldinger fra ledelsen omkring, hvilke konsekvenser regeringens arbejdsprogram får for medarbejderne i styrelserne – herunder om det bliver nødvendigt at varsle afskedigelser som konsekvens af de sparekrav, der indgår som en del af finansloven for 2026.

Der er indkaldt til kontaktudvalgsmøde med departementschefen den 11. november. Jørn Rise varslede i den forbindelse, at der kan blive behov for afholdelse af et ekstraordinært hovedbestyrelsesmøde, hvis der kommer nærmere om planerne på mødet.

Forbundsformanden har også rettet henvendelse til skatteministeren om status på arbejdsprogrammet på Skatteministeriets område.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af de konsekvenser, arbejdsprogrammet forventes at få på Skatteministeriets område og herunder den usikkerhed de manglende udmeldinger skaber rundt omkring i Skatteforvaltningen.

Dansk Told & Skatteforbund må fortsat advare kraftigt imod generelle nedskæringer i styrelserne, da det kan bringe arbejdet med genopretning af tilliden til Skatteforvaltningen i fare.

8. Nyt fra TR-fora, kredse og udvalg m.v.

Forud for mødet var der indsendt skriftlige bidrag, som på grund af tidsmæssigt pres ikke blev uddybet på mødet.

Charlotte Rosdahl Schou, Kreds I (Nord), orienterede bl.a. om et konkret eksempel på begrænsninger i forbindelse med administrationen af anvendelse af 0-dage.

Kim Jensen, Kreds II (Syd), orienterede bl.a. om følgende emner:

- En medarbejder fra Toldstyrelsen har fået afslag på at læse fag på diplom i skat i 2026 – demotiverende med afbrudte uddannelsesforløb.
- Problemstillinger omkring formidling af information om sygefravær til kolleger i enheden.
- Proces for indstillingsskemaer fra ikke-medlemmer i forbindelse med PULS og tillægsforhandlinger i 2026.

Henrik Møller, Kreds III (Øst), orienterede bl.a. om følgende emner:

- Forskel i de enkelte styrelses anvendelse af antal seniordage i aftaler om seniorordninger – og hvorfor anvendes aftaler om seniorordninger ikke i højere grad til fastholdelse af medarbejdere, der har mulighed for at gå på pension.

Hovedbestyrelsen drøftede anvendelsen af aftaler om seniordage og må desværre konstatere, at der synes at være en begrænsning i mulighederne for, at der kan indgås aftaler om senior – herunder især en begrænsning i det antal dage, ledelsen tilbyder den enkelte seniormedarbejder.

Hovedbestyrelsen forstår ikke, at ledelsen i Skatteforvaltningens styrelser ikke i større grad ønsker at anvende dette redskab til understøttelse af regeringens politik om fastholdelse af seniorer på arbejdsmarkedet.

Stine Palmelund, Valggruppe I, orienterede bl.a. om møde den 12. november med valggruppens tillidsrepræsentanter.

Torben Baun Madsen, Valggruppe II, orienterede bl.a. om følgende emner fra Vurderingsstyrelsen:

- Igen fokus på trivsel ved møder i enheder – men ikke i form af egentlige trivselsmålinger.
- Stadig meget fokus på gennemløbstider, måltal og tavlemøder, hvilket begynder at kunne mærkes på trivslen.
- Direktionen forbereder anvendelse af stillinger som eksperter og senioreksperter som i andre af Skatteforvaltningens styrelser.
- Ny organisering er ved at være på plads med etablering af ny postenhed pr. 1. januar 2026.

Fra Gældsstyrelsen var der orientering bl.a. om følgende emner:

- Ny underdirektør med baggrund i Skattestyrelsen.
- Problemer med ulempe tillæg i forbindelse med ”Borgeres dag 2025”.
- Direktionen forbereder også her anvendelse af stillinger som eksperter og senioreksperter til anerkendelse af specialister.

Kim Andersen, Valggruppe III, orienterede bl.a. om Toldudvalgets frygt for Toldstyrelsens nye organisering pr. 1. januar 2026. Emnet skal drøftes på Toldudvalgets møde i december.

Der var ingen særskilt orientering fra Motorstyrelsen.

Ulla Kær Andersen, Valggruppe IV, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Sættemøde og intern trivselsundersøgelse i Administrations- og Servicestyrelsen.
- Sættemøde og intern trivselsundersøgelse samt initiativer som konsekvens af forretningsanalyse i Skatteankestyrelsen.
- Nyt PULS-koncept i departementet, hvor man er gået væk fra scoring.
- Ny direktør i Udviklings- og Forenklingsstyrelsen og ændring i direktionen.
- Yderligere overflytning af medarbejdere til Statens It.
- Der afsættes særskilt pulje til tillæg til medarbejdere, der overflyttes til Statens It, men forhandlingerne kommer til at foregå i Statens It, hvor der er kutyme for anvendelse af færre midler til tillæg end i Skatteforvaltningen.

Kim Clausen, TAT-Kredsen, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Arbejde med etablering af Styrelsen for Samfund og Sikkerhed, hvor der potentielt bliver overført et mindre antal medarbejdere til TAT-Kredsen.
- Overvejelser omkring hjemmeside for TAT-Kredsen.
- Arbejder videre med besøg på skoler.

Marianne Nielsen, Seniorkredsen, orienterede om kredsens bestyrelses- og klubformandskonference i Ribe den 11.-12. november, hvor bl.a. fusion med TAT-Kredsens seniorklub er et af emnerne.

9. Nyt fra sekretariatet

Anita Illum henviste til spørgsmål fra Torben Baun Madsen om finansiering af de påtænkte stillinger som ekspert og seniorekspert i Gældsstyrelsen og i Vurderingsstyrelsen.

Hovedbestyrelsen drøftede samspillet mellem finansieringen af de nye stillinger og de kommende tillægsforhandlinger i styrelserne.

Jørn Rise orienterede bl.a. om

- En ansøgning fra Irene Olsen omkring tilskud på 2.500 kr. til afholdelse af et medlemsarrangement i Sakskøbing i samarbejde med HK, hvilket han har givet tilsagn om.
- Webinar i UFE om koordinerende indsatser på skatteområdet.

10. Eventuelt

Henrik Møller forespurgte til mødeplanen for 2026. Planen behandles på hovedbestyrelsesmødet i december.

Jørn Rise

Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 11. december 2025

Jørn Rise

Allan Christensen

Stine Palmelund

Torben Baun Madsen

Kim Andersen

Ulla Kær Andersen

Charlotte Rosdahl Schou

Kim Jensen

Henrik Møller

Bjarne H. Madsen

Marianne Nielsen

Kim Erik Veedfald Røgen Clausen